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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az elképzelés a Dunaferr hosszútávú működését 
illetően?"

   



Tisztelt Miniszter/Államtitkár Úr! 

Dunaújváros és térsége országgyűlési képviselőjeként rendkívül fontos számomra a terület 

meghatározó foglalkoztatója, a Dunaferr működésének stabilitása, és különösen a vállalat 

munkavállalóinak helyzete. Tudjuk, hogy 2004-ben a Gyurcsány-kormány privatizálta a 

cégcsoportot, az azóta eltelt időben sajnos nem történtek meg azok a beruházások, fejlesztések, 

amelyek a vállalat hosszútávú működését biztosíthatták volna a változó piaci feltételek 

közepette. A környezetvédelem terén is súlyos elmaradásokkal, elavult technológiával néz 

szembe a Dunaferr a 21. század kihívásaival. Tudjuk, hogy a Dunaferr egy ciprusi bejegyzésű 

offshore cég, ellentétekkel tarkított az orosz-ukrán tulajdonosi szerkezettel, nem egyértelmű 

tulajdonosi felhatalmazással működött a menedzsment. A cég évek óta nem tett közzé 

mérlegbeszámolót, a tulajdonosi ellentétek miatt érvényes közgyűlést sem tudtak tartani, ebben 

a helyzetben döntésképtelen, bénult állapotban érte el őket az orosz-ukrán háború és az 

elhibázott brüsszeli szankciók nyomán kialakuló energiaár-robbanás és annak gazdasági 

következményei, emiatt, és a korábbi menedzsmenti hibák miatt közel 500 milliárd forint 

tartozásállomány halmozódott fel. A kifizetetlen tartozás miatt a villamosenergia ellátás 

megszűnése fenyegetett tavaly decemberben, mely akár ipari katasztrófához vezethetett volna. 

Ekkor lépett közbe Magyarország Kormánya. Rendeleti úton kötelezte a szolgáltatót az 

áramellátásra, majd szintén rendeletmódosításokkal lehetővé tette a gyorsított felszámolási 

eljárást, amelynek ideje alatt lehetőség van a működtetésre is. A felszámoló első lépései közé 

tartozott a korábbi menedzsment menesztése és tárgyalások kezdeményezése új tulajdonos 

aspiránsokkal. Közülük a Liberty Steel előfinanszírozta az állagmegóváshoz szükséges 

nyersanyagot, mintegy 10 milliárd forint értékben, Magyarország Kormánya pedig garanciát 

vállalt több, mint 16 milliárd forint értékben fél év időtartamú bérkifizetésekre. A tárgyalások 

végső célja, hogy új, stabil tulajdonosa legyen a vállalatcsoportnak, mely biztosítja a 

munkavállalók stabil munkahelyeit és nem utolsósorban egyfajta „zöld átállással" a város 

környezeti állapotát is pozitív irányba mozdítja. 

Tisztelt Miniszter/Államtitkár úr! 

A Tárca, illetve a Kormány milyen hosszútávú stratégiai elképzelésekkel számol a 

magyarországi acélgyártást illetően, illetve melyek az elképzelései a Dunaferr hosszútávú 

működését illetően? 
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